

PHENIRAM

Chloramphenicol Eye Ointment BP 1% w/w

Pommade Ophtalmique de Chloramphénicol BP 1% p/p

Table of Contents

Table of Contents	1
<u>Prescription Information in English</u>	2
<u>Prescription Information in French</u>	4

PHENIRAM

Chloramphenicol Eye Ointment BP 1% w/w

Composition:

Chloramphenicol BP	1% w/w
Sterile ointment base	q.s.
Sterile until opened.	

Description:

White coloured ointment.

Pharmaceutical form:

Ophthalmic ointment

Route of administration:

Ophthalmic

Clinical Pharmacology:

Bacteriostatic: Since Chloramphenicol is lipid soluble, it diffuses through the bacterial cell membrane and reversibly binds to the 50 S Subunit of bacterial ribosomes where transfer of amino acids to growing peptide chains is prevented, thus inhibiting peptide bond formation and subsequent protein synthesis.

The mechanism for the irreversible aplastic anemia following ophthalmic use of Chloramphenicol has not been established.

Therapeutic classification:

Antibacterial

Indication:

Corneal ulcer, Bacterial conjunctivitis, trachoma, ocular infections.

Dosage and administration:

1 cm ribbon of ointment to be applied 2-3 times daily and at bedtime. Or as prescribed by physician.

Contraindications:

Hypersensitivity

Side Effects:

Hypersensitivity reactions, Irritation.

Precautions and warning:

For ophthalmic use only. Use only as directed. Keep away from children. Keep away from mucous membranes, broken or irritated skin. Do not swallow. If swallowed induce vomiting, call a physician. Prolonged or frequent intermittent use of topical Chloramphenicol should be

avoided because of the possibility of hypersensitivity reactions, including bone-marrow hypoplasia.

The content should be discarded 4 weeks after opening.

If irritation persists or increases, discontinue the use and consult the physician.

Do not touch the nozzle tip to any surface since this may contaminate the ointment.

Symptoms and treatment of overdose

In the event of over dosage, no specific antidote is available; treatment is supportive and symptomatic.

If irritation develops, use of ointment should be discontinued, and appropriate therapy instituted.

Storage

Do not store above 30°C.

Protect from light. Do not freeze.

Keep out of reach of children.

Use within one month after opening the tube.

FOR OPHTHALMIC USE ONLY

FOR EXTERNAL USE ONLY

Prescription only medicine.

Date of Publication/ Review: 06/2025

If you have any questions about this product or would like to report an adverse reaction, contact us by phone/email: +18888306075 / drug.safety@blissgvs.com

PHENIRAM

Pommade Ophtalmique de Chloramphénicol BP 1% p/p

Composition:

Chloramphénicol BP	1% p/p
Base de pommade stérile	q.s.p.

Stérile jusqu'à l'ouverture.

Description:

Pommade de couleur blanche.

Forme pharmaceutique:

Pommade ophtalmique

Voie d'administration:

Ophtalmique

Données pharmacologiques:

Bactériostatique: Étant donné que le Chloramphénicol est liposoluble, il se diffuse à travers la membrane cellulaire bactérienne et se lie de manière réversible à la sous-unité 50S des ribosomes bactériens, où il empêche le transfert des acides aminés vers les chaînes peptidiques en croissance, inhibant ainsi la formation des liaisons peptidiques et la synthèse protéique ultérieure.

Le mécanisme de l'anémie aplasique irréversible suite à l'utilisation ophtalmique du Chloramphénicol n'a pas été établi.

Classification thérapeutique:

Antibactérien

Indication:

Ulcère cornéen, conjonctivite bactérienne, trachome, infections oculaires.

Posologie et administration:

Une couche de 1 cm de pommade doit être appliquée 2 à 3 fois par jour et au coucher. Ou selon la prescription du médecin.

Contre-indications:

Hypersensibilité

Effets indésirables:

Réactions d'hypersensibilité, irritation.

Précautions et mises en garde:

Pour usage ophtalmique seulement. Utilisez uniquement selon les instructions. Garder hors de la portée des enfants. Éviter tout contact avec les muqueuses, la peau éraflée ou irritée. Ne pas avaler. En cas d'ingestion, induire un vomissement et consulter un médecin. L'utilisation intermittente prolongée ou fréquente de Chloramphénicol topique doit être évitée en raison du risque de réactions d'hypersensibilité, y compris d'hypoplasie médullaire. Le contenu doit être jeté 4 semaines après l'ouverture. Si l'irritation persiste ou augmente, cesser l'utilisation et consulter le médecin. Ne pas faire entrer en contact la pointe de la buse à toute surface car cela pourrait contaminer la pommade.

Symptômes et traitement d'un surdosage

En cas de surdosage, aucun antidote spécifique n'est disponible; le traitement est symptomatique et de soutien. En cas d'irritation, l'utilisation de la pommade doit être interrompue et un traitement approprié instauré.

Posologie:

Ne pas conserver à une température supérieure à 30°C. Protéger de la lumière. Ne pas congeler.

Garder hors de la portée des enfants.

Utiliser en moins d'un mois après l'ouverture du tube.

POUR USAGE OPHTALMIQUE UNIQUEMENT

POUR SAGE EXTERNE UNIQUEMENT.

Médicament délivré sur ordonnance seulement.

Date de Publication / Révision: 06/2025

Si vous avez des questions sur ce produit ou si vous souhaitez signaler un effet indésirable, contactez-nous par téléphone/email: +18888306075 / drug.safety@blissgvs.com